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Ö P P N A  M Ö T E N  I  U T B I L D N I N G S N Ä M N D E N  
Svar på skrivelser 2007-02-15 från Roger Mogert m fl (s) och Inger Stark (v)  

 

 

 

Förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att utbildningsnämnden beslutar följande. 

 

1. Förvaltningens svar på skrivelser från Roger Mogert m fl (s) och Inger Stark 

(v), Susanna Brolin (v) och Anna Fredriksson (mp) angående öppna 

nämndsammanträden godkänns. 

 

 

Thomas Persson 

Direktör    Göran Isberg 

    Avdelningschef 

 

UTLÅTANDE 



ABCDE 
 

DNR 07-014/415:2, 416:2  SID 2 (3) 

 
 

Sammanfattning 

 

Tjänsteutlåtandet innehåller utbildningsförvaltningens yttrande över möjligheten att 

hålla utbildningsnämndens möten öppna för allmänheten. Förvaltningen kan inte se 

några juridiska eller formella hinder för detta men de administrativa och ekonomiska 

kostnaderna gör dock att förvaltningen ställer sig tveksam till införande av öppna 

nämndmöten. Samtidigt finns det möjligheter att skapa andra forum för 

medborgardeltagande, genom t ex ”hearings” eller rådslag i särskilt utvalda frågor. 

 

Bakgrund 

 

Till utbildningsnämnden har inkommit två skrivelser där det föreslås att 

utbildningsnämndens sammanträden hålls öppna för allmänheten. I skrivelse från 

Inger Stark (v) mfl. konstateras att det är många stockholmare som vill engagera sig i 

olika typer utbildningsfrågor. Överföringen av ansvaret för grundskolan från 

stadsdelsnämnderna till grundskolan innebär att nya arenor behöver skapas för detta 

engagemang. Därför bör utbildningsnämndens möten hållas öppna för allmänheten. 

I skrivelse från Roger Mogert (s) konstateras att det funnits en tillgänglig kontaktyta 

mellan politik, skola och föräldrar i stadsdelsnämndernas möten. Denna arena 

försvinner med omorganisationen av den pedagogiska verksamheten. Därför bör, 

menar författaren, utbildningsförvaltningen få i uppdrag att utarbeta ett förslag till 

hur kontakterna mellan föräldrar och politiker kan struktureras i den nya 

organisationen. 

 

 

Förvaltningens yttrande 

 

Frågan om öppna nämndsammanträden har diskuterats i utbildningsnämnden vid 

flera tillfällen. I september 2003 lämnade utbildningsförvaltningen ett förslag till hur 

öppna nämndsammanträden och hearings skulle kunna arrangeras inom det 

pedagogiska området. I ärendet föreslogs att nämndens sammanträden skulle vara 

öppna för allmänheten och hållas på kvällstid med start hösten 2003. 

Utbildningsnämnden slog dock fast att organiseringen av beslutsmötena skulle ske 

som tidigare och att nämnden skulle invänta utvärderingar av förslag om anordnande 

av ”hearings”. Samtidigt konstaterades att brukarnas möjligheter till inflytande och 

politikens dialog med brukarna även fortsättningsvis borde vidareutvecklas. 

 

Ur utbildningsförvaltningens ärende framkommer att kostnaderna för öppna 

nämndsammanträden är höga. Administrativa omkostnader som t ex att 

sammanträden måste hållas i tillräckligt stora lokaler, att säkerhetsvakter skall finnas 

tillgängliga, att mötena bör hållas på kvällstid för att allmänheten skall kunna ha en 

rimlig möjlighet att delta etc. är omständigheter att ta hänsyn till.  Ingen annan av 

stadens fackförvaltningar har heller, utbildningsförvaltningen veterligen, öppna 

nämndmöten av det slag som föreslås. 
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Nämndens nuvarande arbete bygger på att partierna förbereder sig inför mötena inom 

resp. partigrupp och att det är inom dessa som man som allmänhet kan föra fram sina 

tankar den politiska vägen.  Vill man som Stockholmare, elev eller förälder påverka 

så bör det i första hand ske genom de nuvarande kanalerna, främst genom rektor och 

skolledning eller genom kommunpolitikerna. Möjligheten finns även att kontakta 

utbildningsförvaltningen eller verka genom FISS, t ex. 

 

Förvaltningen menar att nyttan och effekten av fasta, öppna nämndmöten är 

begränsad. Det finns alternativa arenor för dialog med brukarna. En mindre kostsam 

sådan demokratisk arena, som samtidigt möjliggör särskild fokusering på utvalda 

områden, är arrangerande av rådslag/hearings. Erfarenheterna av de rådslag/hearings 

som har genomförts på uppdrag av utbildningsnämnden har överlag varit goda. 

Sakkunniga tjänstemän, forskare och politiker har kunnat ta del av och besvara 

allmänhetens frågor samtidigt som fokus har kunnat läggas på särskilt utvalda 

områden som t ex skolk, särskilt stöd etc.  

 

Mot bakgrund av de administrativa och ekonomiska kostnaderna för öppna 

nämndmöten och tillgången till alternativa forum för medborgardeltagande anser 

förvaltningen inte att det finns några vägande skäl för en ändring av nuvarande 
ordning. 


